

Referat fra bestyrelsesmøde i DH-Syddjurs

Tirsdag den 20. marts 2018 – efter årsmødet – i cafeen på Vesterled

Deltagere: Medlemmer af bestyrelse og suppleanter:

Anette, Anne-Lise, Brian, Ejnar, Elsebeth, Gurli, Helle, Jørgen, Jørn B. S., Knud Erik, Lene, Lise-Lotte, Lone A. Lone B., Louise, Molly, Peer L., Per S., Solveig, Sussie og Vinni.

Fraværende: (Altid: Jørn B. S., Lone B., Per S.)

Louise

1. **Dirigent:** Ejnar

2. **Referent:** Knud Erik

3. **Godkendelse af dagsorden:**

Godkendt

4. **Godkendelse af referat fra 6. februar**

Godkendt, men Ejnar ankede lidt over referatet om inklusion. Peer fandt det i orden at mødet var blevet aflyst, da det ikke var blevet behandlet på DH - mødet.

5. **Kassereren har ordet:**

Forslag: Lene, Elsebeth og Gurli foreslår, at man skal betale 20 kr. pr gang for mad til vores møder i DH, og at Helle styrer pengene.

Det er frivilligt at give et beløb. Anne-Lise er imod forslaget. Knud Erik mener at forslaget kunne være midlertidigt og skal tages op igen. Peer og Ejnar mener, at det at udføre frivilligt arbejde skal være gratis, og ønskede ikke betaling. Molly pointerede, at ved sidste møde blev det besluttet at købe brød og pålæg og så selv smøre og dermed billiggøre bespisningen.

Forslaget nedstemt. Man fortsætter med det, der blev besluttet på sidste møde. Hvis pengene slipper op, er vi i en ny situation, som DH må forholde sig til.

6. **Årsmøde 20. marts**

Vil vi sende en pressemeddelelse? Formanden afgør, om der skal sendes en sådan. Andet, vi skal tage hånd om?

7. **Handicaprådet**

- **DH** har bedt os lade os registrere med alle "vores" HR-repræsentanter og stedfortrædere.
Solveig får tilladelse til at indsende oplysninger til DH.
- **Stedfortræderne bedes læse dagsordnerne og referaterne fra Handicaprådsmøderne. Medlemmerne af handicaprådet skal selv melde forfald til sin stedfortræder og dermed være med til at sikre, at vi er fuldtallige i Handicaprådet.**
- **Værdipolitik på ældreområdet**
Politikken er udarbejdet for ca. 1,5 år siden og indeholder nu et nyt 6. punkt, som omhandler pårørende. Disse skal inddrages i beslutningsprocessen. Loven skal til høring i Handicaprådet inden godkendelse. Det hele skal munde ud i en værdighedspolitik på ældreområdet, hvor de pårørende inddrages. Spørgsmålet er, hvor meget de pårørende skal/kan pålægges, og hvor meget de kan aflastes i forhold til de ældre i deres inddragelse. DH's vinkel kunne være i forhold til handicappede, eller når man har et plejebehov. Det er vigtigt, at der bliver bevilget midler, så det er hjælp til selvhjælp.

- **Sektorplan for børn og læring**

Der skal være en koordinering uanset hvor det enkelte barn befinder sig. Hvad med fordelingsplanen til skolerne?

8. Handlingsplan/arbejdsgrupper:

- **Dialogmøder med politikere 2018:** Ejnar, Jørgen og Peer – prøver at finde et emne til vores møde 22. maj
- **Handicapadgang til Kalø:** Knud Erik, Sussie og Solveig.
- **Eventdag med embedsværket efterår 2018:** Helle, Molly, Solveig og Sussie.
- **Temadag om vederlagsfri fysioterapi:** Anne-Lise, Lene, Lise Lotte og Peer.
- **Får vi gået til lægen i tide?** Anne-Lise, Helle, Jørgen og Lene.
- **Samarbejde med DH-Norrdjurs**
- **Regionalt DH-møde tirsdag den 28. august (Silkeborg)**
- **Frivillig Fredag 28. september**
- **International Handicapdag 3. december**
- **Registrering af tilgængelige steder på Djursland.** Vores møde 24. april indledes med orientering om tilgængelighed og drøftelse af tiltag i Nationalparken v/ Susanne Krogstrup. **Der vil forhåbentlig komme en workshop om emnerne 8. maj.**

Orientering

- Vinni er indstillet til det regionale dialogforum I KKR-regi, både af os og af Landsforeningen Autisme. Det blev dog ikke til et valg af Vinni.
- Molly er indstillet til det regionale Patientinddragelsesudvalg. Det blev dog ikke Molly.
- Slutevaluering af forsøgsordning med reklamefinansierede pjecer. Solveig har indsendt evalueringsskema.
- Sundhedsvæsenets diciplinærværn. Ejnar eller Solveig indstilles.

9. Mødeplan - som regel tirsdage kl 17.30 i cafeen på Vesterled i Tirstrup.

- 24. april – indledes med orientering om tilgængelighed og drøftelse af tiltag i Nationalparken v/ Susanne Krogstrup,
- 22. maj – med et politisk tema/emne,
- 19. juni – med en orientering om kommunale og foreningsbaserede tiltag til bekæmpelse af ensomhed blandt ældre v/ konsulent (Ina eller Mette),
- mandag den 27. august (i A-huset i Rønde),
- 25. september, 30. oktober, 13. november og 18. december.

10. Eventuelt

- Dansens dag i Rønde 23. april kl. 19-21
- Ejnar har haft et møde med Ole Bollesen m.fl. og har pointeret, at det er vigtigt, at Handicaprådet inddrages så tidligt som muligt på tværs af udvalgene.
- Ejnar har deltaget i møde i Fredericia i Arbejdsgruppen med DH-afdelinger 2018-2019 – Med udgangspunkt i DH-afdelingens kerneopgave med handicap-politisk interessevaretagelse i kommunerne, **sættes på som punkt på næste møde**